

总第 304 期  
2 0 2 5

5

2025 年 10 月 10 日出版

西亚非洲

— XIYA FEIZHOU — (双月刊)

## 目 次

### · 热点透视 ·

- 3 以色列和伊朗之间的敌意话语镜像叙事探析 章 远 肖秀女

### · 新质生产力研究 ·

- 34 海湾阿拉伯国家智慧城市协同治理进展、困境与破解路径  
李振杰 车效梅
- 61 新质生产力驱动下中国与海合会国家跨境电商高质量发展进阶  
王晓宇

### · 联合国八十年 ·

- 85 大国协调与区域自主：联合国在非洲维和历程、特征与挑战  
陈一一
- 112 试析“非洲共识”对联合国多边主义的支持及价值  
杨宝荣 范 楷

### · 巴以问题 ·

- 132 以色列定居者殖民主义行为的政治经济学分析 李慧若
- 152 知识工具与权力话语：以色列对巴勒斯坦地图的排他性构造  
闫 涛

- 175 英文摘要

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: No. 27, Wangfujing St., Dongcheng District, Beijing 100710, China

E – mail: waaa@ cass. org. cn

Website: <https://xyfz.ajcass.com>

## CONTENTS

### In Focus

- 3 Mirroring Hostile Discourses in Conflict: Narratives of Israel and Iran  
*Zhang Yuan & Xiao Xiunv*

### New Quality Productive Forces Studies

- 34 Dilemmas and Pathways to Collaborative Governance in Smart Cities of the Gulf Arab States  
*Li Zhenjie & Che Xiaomei*
- 61 The Approach to High – Quality Development of China – GCC Cross – border E – commerce in the Context of New Quality Productive Forces  
*Wang Xiaoyu*

### Eighty Years of the United Nations

- 85 The Major Powers' Coordination and the Regional Security Autonomy: Progress, Features, and Challenges of the UN Peacekeeping in Africa  
*Chen Yiyi*
- 112 The Support and Value from the “African Consensus” to the UN Multilateralism  
*Yang Baorong & Fan Kai*

### The Palestinian – Israeli Issue

- 132 The Political Economy Analysis of Israel's Settler Colonialism Behavior  
*Li Huiruo*
- 152 Knowledge Tool and Power Discourse: Israel's Exclusive Construction of Palestine Maps  
*Yan Tao*
- 175 Abstracts